
 

Αθήνα, 23/04/2020 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον  Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Εμπόδια στην ένταξη στο πρόγραμμα της εξισωτικής ενίσχυσης για τους 

λαμβάνοντες ενίσχυση χαρακτηριζόμενη ως άμεση σύνταξη» 

Με την αριθ. πρωτ. 4658/15-01-2020 (ΑΔΑ: ΩΑΝΙ46ΨΧΞΧ-ΘΥΧ) Εγκύκλιο 

του υπό του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης εποπτευόμενου Οργανισμού 

Πληρωμών και Ελέγχου Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισμού και Εγγυήσεων 

(Ο.Π.Ε.Κ.Ε.Π.Ε.), έχουσα θέμα: «Εγκύκλιος για την υποβολή ενδικοφανών 

προσφυγών πληρωμής Μέτρου 13 “Ενισχύσεις σε περιοχές που χαρακτηρίζονται από 

φυσικά ή άλλα ειδικά μειονεκτήματα’’» αναφέρεται μεταξύ άλλων ότι: «…δεν  

κρίνονται  δικαιούχοι  πληρωμής  όσοι λαμβάνουν άμεση σύνταξη προς το πρόσωπο 

τους», ενώ παρακάτω και στο πλαίσιο των διευκρινιζομένων επισημαίνεται ότι: 

«Διευκρινίζεται ότι περιπτώσεις παραγωγών που λαμβάνουν κύρια σύνταξη γήρατος 

ή/και θανάτου ή/και αναπηρίας εμπίπτουν στην περίπτωση καταβολής άμεσης σύνταξης 

προς το πρόσωπο του δικαιούχου.  Τα  διάφορα  επιδόματα  π.χ.  επίδομα  ΕΑΑ,  

Παραπληγικό  κλπ.,  αποτελούν συμπληρωματική δαπάνη από τον ΕΦΚΑ και δεν 

λογίζονται κύρια σύνταξη».  

Η σε συνέχεια της σχετικής Υ.Α. ερμηνεία των ανωτέρω, στερεί το δικαίωμα 

της απόδοσης και κατ’ επέκτασιν της εισπράξεως εκ μέρους των δικαιούχων 

σημαντικών ποσών που αντιστοιχούν σε εκατοντάδες ή και χιλιάδες ευρώ, μόνο και 

μόνο επειδή οι ίδιοι λαμβάνουν ποσά ύψους 50, 100 ή 150 ευρώ. Αυτό γίνεται διότι 

από την πλευρά του ΟΠΕΚΕΠΕ οι σχετικές συντάξεις θεωρούνται πλέον ως άμεσες 

συντάξεις αντί για έμμεσες. Έτσι, οι συγκεκριμένοι δικαιούχοι αποκλείονται από τη 

λήψη της εξισωτικής ενίσχυσης, ενώ, πιθανώς, να υφίσταται και το ενδεχόμενο να 

τους ζητηθεί να επιστρέψουν μέρος των χρημάτων που ήδη έχουν λάβει. 
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Επειδή, είναι κρίσιμο όσοι δραστηριοποιούνται στον πρωτογενή τομέα και 

ιδίως σε ορεινές, απομακρυσμένες και αποδεδειγμένα δυσπρόσιτες περιοχές να 

λάβουν τις ενισχύσεις που δικαιούνται.  

Επειδή, είναι αδιανόητο, να μη λαμβάνουν τις δικαιούμενες ενισχύσεις, 

ύψους πολλών χιλιάδων ευρώ, εξαιτίας της λήψεως σύνταξης 50, 100 και 150 ευρώ, η 

οποία και προσκρούει σε ενδεχόμενο εσφαλμένο χαρακτηρισμό της.  

Επειδή, έως σήμερα ουδέποτε υπήρξε αντίστοιχο πρόβλημα. 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1. Προτίθεται να παρέμβει κατά τρόπο που να αποσαφηνιστεί πλήρως ο 

χαρακτηρισμός των συντάξεων ώστε να μην αντιμετωπίζονται εκ μέρους του 

χορηγούντος οργανισμού εσφαλμένα ως άμεσες οι σχετικές συντάξεις, ώστε να 

συνεχίσουν να έχουν δικαίωμα ένταξης στο πρόγραμμα εξισωτικής ενίσχυσης, 

όπως άλλωστε συνέβαινε έως τώρα; 

2. Προτίθεται να μεριμνήσει αναλόγως και προς το συμφέρον των 

ενδιαφερομένων ώστε έπειτα από την ως άνω αποσαφήνιση να μην απειληθούν 

στο μέλλον, από το ενδεχόμενο της αναδρομικής επιστροφής ήδη ληφθεισών 

ενισχύσεων;  

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γκαρά Αναστασία 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

Ζαχαριάδης Κωνσταντίνος 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Καλαματιανός Διονύσιος 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

Κασιμάτη Νίνα 

Κατρούγκαλος Γεώργιος 



Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπύρος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Μουζάλας Ιωάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραΐτης Θάνος 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Πέρκα Θεοπίστη 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης 

Σκούφα Μπέττυ 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τσίπρας Γεώργιος 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 


